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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Johan Heinonen (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 31 oktober 2023. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
IDF 2023/2570 
 

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 1346655 (Godkänd - R 1) Delegationsbeslut öppettider 
 1346061 Bilaga - Helgöppethållande 
 1346108 Delegationsbeslut Köln 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande på 
ärende 3B enligt följande: 
  
Vi håller med i idrottsförvaltningens utlåtande om vikten av att 
idrottshallen fortsätter planeras bli en fullstor idrottshall inom ramen 
för SAMS och att det därför behövs en mer flexibel plankarta för 
byggrätten. Eftersom det är en skolidrottslokal så bör det även stå 
med att en passeringslösning för nyttjande av föreningsliv ska 
säkerhetsställas vid byggnation.  
  
Om idrottslokalen ska vara ihopkopplad med övriga verksamheter i 
skolan är det ännu viktigare säkerhetsmässigt att det går att 
avgränsa dessa områden från varandra. Idrottshallen ska kunna bli 
en stor tillgång även för föreningslivet och därför måste lokalen 
vara byggd och anpassad efter enkla passeringslösningar. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M)  lämnar särskilt uttalande på 
ärende 3C enligt följande: 
  
Utöver förvaltningens tjänstesvar vill vi tillägga följande: 
  
I ärendeunderlaget framgår inget om vad som ska hända med den 
grusplan som ligger i parken. Man lyfter endast att hundrastgård 
och utegym ska flyttas till annan plats i parken vilket är bra. Vi utgår 
ifrån att man i samband med detta höjer trygghetsupplevelsen så 
att platserna blir mer jämställt utnyttjade, det står dock inget skrivet 
om detta i underlaget. 
Grusplanen bör utvecklas för spontanidrott alternativt göras 
bokningsbar, beroende på storleken, med konstgräs sommartid 
samt kylslingor vintertid för att skapa fler möjligheter till rörelse på 
ett av stora trafikleder avstängt område. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande på ärende 3D enligt följande: 
  
Det är glädjande att Stockholm växer och att nya stadsdelar breder 
ut sig. Förhoppningsvis blir det nya området på Lövholmen en 
levande plats med tillgång till grönska och kultur. Men i och med 
växande områden och större befolkning blir också trycket på våra 
idrottsplatser högre. Vi hade önskat att det framkom hur den nya 
stadsdelens behov av idrott kommer tas i beaktande.  
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Om vänstermajoriteten avser sluta hyra Liljeholmshallarna 2026 
måste det finnas en plan för var de nyinflyttade invånarna på 
Lövholmen ska tillgodose idrottsbehovet. Ska även detta område 
ingå till Gjutmästaren eller är det Tellusborgshallarna? När nya 
områden byggs i Stockholm måste alltid en plan för idrott och 
rörelse finnas med. 
  
Hanna Wistrand (L) påpekar vikten av att idrottsärenden bör gå 
upp som beslutsärenden och inte som anmälningsärenden. 
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§ 4 
Månadsrapport september  
IDF 2023/1141 
 

Beslut  
Idrottsnämndens beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1351105 (Godkänd - R 1) Månadsrapport september 2023 
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§ 5 
Stöd till Föreningen Djurgården Skola Stad  
IDF 2023/2417 
 

Beslut  
Idrottsnämndens beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner ett stöd till Föreningen Djurgården 
Skola Stad om 750 tkr enligt de förutsättningar som beskrivs i 
tjänsteutlåtandet för första halvåret 2023. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

  
2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att informera och stödja att fler idrottsföreningar, även 

mindre, kan starta samarbete med skolor för att erbjuda 
idrott i direkt anslutning till skoldagen 
Att kunna erbjuda idrott i samband med skoldagen är en 
mycket viktig och betydande kraft vi ska ta till vara på. När 
fler barn blir mer stillasittande måste nya och mer 
effektivare sätt att nå barn och ungdomar tas fram. 
Strukturerad fysisk aktivitet i anslutning till skoltid är ett 
framgångsrikt sätt.  
  
Vi är mycket positiva och glada för att Djurgårdens IF 
bedriver Skol-IF för att sänka trösklarna till idrott och för att 
fler barn i Stockholm ska röra på sig. Djurgården är en stor 
förening med starka muskler som har kapacitet att driva 
sådan här verksamhet med god kvalitet. Även fast vi är 
mycket uppmuntrande till DIF:s engagemang inom Skol-IF 
ser vi dock en farhåga i att mindre föreningar kan komma 
att konkurreras ut. En önskan hade varit att det alltid är de 
lokala föreningarna som bedriver idrott i anslutning till 
skoldagen runt de skolor som finns i deras område. Det kan 
skapas genom att mindre föreningar får den hjälp och de 
stöd som behövs från idrottsförvaltningen för att starta ett 
samarbete med Skol-IF. 
  
Vi behöver självklart stora klubbar i Stockholm som bedriver 
både bredd- och elitverksamhet och som har resurser att 
erbjuda idrott i anslutning till skoltid men vi måste också 
vara måna om våra mindre föreningar. Därför bör 
idrottsförvaltningen arbeta för att hjälpa fler föreningar att 
erbjuda idrott i samband med skoldagen, framför de mindre 
föreningarna som inte har samma förutsättningar.   
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1. Hanna Wistrand (L) föreslår: 
2. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att utöver förvaltningens tjänstesvar tillägga följande: 
Skol-IF ska drivas av barn och ungdomar med hjälp av ett 
vuxenstöd. Därför är det viktigt att när en extern aktör driver en 
skol-IF säkerställa att barnen och ungdomarna utbildas i förenings- 
och ledarkunskap. Den externa aktören måste ha detta som en 
återrapporteringspunkt som fastställer om verksamheten uppfyller 
skol-IFs hela syfte. 
  
Syftet med en skol-IF är att ge alla barn och ungdomar möjlighet till 
en enkel, rolig och billig fysisk aktivitet. Föreningens grund är 
eftermiddagsaktiviteter på och återkommande tävlingar där alla kan 
vara med. 
  
Skol-IF ska drivas av barn och ungdomar med hjälp av ett 
vuxenstöd. Därför är det viktigt för föreningen att de drivande 
barnen och ungdomarna utbildas i förenings- och ledarkunskap. 
  
I underlaget framgår endast att aktiviteter har genomförts men 
inget om demokratiuppdraget som en skol-IF har. I det här fallet 
riskerar all verksamhet försvinna den dag då stödet upphör då de 
skolor och elever som idag får aktivitet genom Djurgårdens skol-IF 
inte har fått något stöd att bygga upp en lokal organisation. 
  
Detta är något som blir extra viktigt att återrapportera på framåt då 
det framgår av ärendet att utbildningsförvaltningen upphandlat 
skol-IF som en tjänst framöver. 
  
Barn och unga har låg föreningskunskap, särskilt i 
utanförskapsområden, därför är det extra viktigt att skol-IFs 
grundtanke om aktivering, demokrati och ledarskap av och för unga 
behålls och förvaltas av den nämnd som ansvarar för stöd till 
dessa. En skol-IF ska kunna bestå och verka utan stöd utifrån, men 
kan förstås ta stöd av lokala föreningar för att skapa innehåll till sin 
verksamhet.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1351111 (Godkänd - R 1) Stöd till Djurgården Skola stad 
 1348349 Bilaga 1, ansökan om stöd 
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§ 6 
Stockholms stads program för idrott, motion och 
friluftsliv 2024-2028  
IDF 2022/1489 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att bordlägga ärendet till nästkommande 
sammanträde den 14 november. 
  
Nämnden har möjlighet att skicka in frågor till förvaltningen 
angående programmet under veckan. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (Se beslutet) 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förslag från ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan 
Jama m.fl. (V) och Marie Helena Fjällås (MP), vice ordförande 
Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), Hanna 
Wistrand (L) och Leif Söderström (SD). 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår att programmet ska 
gå ut på remiss i nuvarande form till bland annat förbunds- och 
föreningslivet så idrottsnämnden får chansen att se svaren på 
remissen. 
Ordföranden Johan Heinonen (S) svarar att programmet går ut på 
remiss efter att nämnden fattat beslut om ärendet. 
 
Handlingar i ärendet 

 1347025 (Godkänd - R 1) Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 

 1341279 Program för idrott motion och friluftsliv 
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§ 7 
Hägerstensåsens BP, nytt klubbhus och 
omklädningsbyggnad, reviderat genomförandebeslut  
IDF 2021/3019 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Hägerstensåsens BP, nytt klubbhus 
och  omklädningsbyggnad till en investeringsutgift 
redovisad i bilaga 1.  

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av projekt Hägerstensåsens 
BP, nytt klubbhus och omklädningsbyggnad. 

 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2021/3019-3 Hägerstensåsens BP, nytt klubbhus och 
omklädningsbyggnad. Hägerstensåsen 1:4. Reviderat 
genomförandebeslut 

 IDF 2021/3019-2 Bilaga - SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning(1321927) 
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§ 8 
Anläggande av 11-spels konstgräsplan på Sjöängens BP, 
Örby 4:1, inriktningsbeslut  
IDF 2022/2932 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut för projekt 
Anläggande av 11-spels konstgräsplan på Sjöängens BP, till 
en sammanlagd beräknad utgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projektet Anläggande av en 11-spels konstgräsplan på 
Sjöängens BP. 

 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

  
2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 

(L) föreslår: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att utreda möjligheterna att bygga ett fotbollskluster på 

Sjöängen i Älvsjö 
  

Det är varmt välkommet att grusplanen på Sjöängens 
BP nu planeras att anläggas med en 11-spels 
konstgräsplan med tillhörande stängsel och belysning. 
Samtidigt är det beklagligt att bollplanen bara är en 
kortvarig lösning och kommer behöva få en ny 
lokalisering då den ingår i utvecklingsområdet för Älvsjö.  
  
I majoritetens budgetförslag 2024 med inriktning 2025 
och 2026 för idrottsnämnden kunde vi läsa att Älvsjö IP 
med sina två 11-spelsplaner och tre 7- spelplaner fanns 
med för kompensationsinvesteringar för 
utvecklingsområdet för Älvsjö. Det finns således en plan 
att inte bara ta grusplanen vid Älvsjö IP i anspråk utan 
också de andra fotbollsplanerna som ingår på Älvsjö IP. 
I det här ärendet får vi nu också läsa att Sjöängens 
bollplan kommer få flytta på sig. Samlat innebär detta att 
områdets möjligheter till idrottsytor försämras.  
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Hösten 2022 gick Centerpartiet, tillsammans med 
Stockholms fotbollsförbund, fram med ett förslag på ett 
fotbollskluster på Sjöängen i Älvsjö. Centerpartiet 
lämnade även i april 2023 in en motion om detta. Det tar 
nio minuter att ta sig till Älvsjö station från 
Centralisationen i Stockholm. Sjöängen ligger sen på 
gångavstånd från Älvsjö station. Detta gör att 
fotbollsområdet är strategiskt placerat och resvägen kort 
även för innerstadens fotbollsföreningar som idag har 
stor brist på fotbollsplaner. Fotbollsklustret skulle också 
ge nya möjligheter för arrangemang av större cuper och 
turneringar. 
  
Centerpartiet ställer sig positiva till anläggandet av en 
11-spels konstgräsplan med tillhörande stängsel och 
belysning men hade hoppats på att majoriteten hade 
högre ambitioner för idrotten än vad förslaget avser. 
Sjöängen hade varit en perfekt plats för Stockholm att 
bygga ikapp en del av den idrottsanläggningsbrist vi har. 
Det är synd att vänstermajoriteten inte ens vill utreda 
den saken. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1348694 Aläggande av 11-spels konstgräsplan på Sjöängens 
BP, Örby 4.1. Inriktningsbeslut 

 IDF 2022/2932-3 Bilaga - SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning(1320705) 
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§ 9 
Kompletterande brand- och konstruktionsåtgärder på 
Farsta IP, Farsta 2:1 , inriktningsbeslut  
IDF 2023/2385 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag:  
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut för projekt 
Kompletterande brand- och konstruktionsåtgärder i Farsta 
ishall på Farsta IP, till en sammanlagd beräknad utgift 
redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projektet Kompletterande brand- och konstruktionsåtgärder i 
Farsta ishall på Farsta IP. 

 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Kostnader för nämndens olika projekt behöver delges partierna 
med rimlig framförhållning innan beslut skall fattas, detta så att 
möjlighet att analysera underlagen ges. Extra viktigt blir det när 
beslutet inte enbart gäller uppfyllandet av nya ålagda krav, utan 
även är del av andra tänkta framtidsinvesteringar, såsom i detta fall 
nya tekniklösningar baserat på solceller. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/2385-2 Kompletterande brand- och 
konstruktionsåtgärder i Farsta ishall, Farsta 2:1, 
inriktningsbeslut 

 IDF 2023/2385-1 Bilaga - SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning(1292976) 
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§ 10 
Motion om att bygga Stockholms största fotbollsområde i 
Älvsjö  , KS 2023/554  
IDF 2023/2284 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

  
2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 

(L) föreslår:  
Att utreda möjligheterna att bygga ett idrottskluster på 
Sjöängen i Älvsjö 
  
Det är återigen med besvikelse vi förstår att 
vänstermajoriteten inte ens kommer vilja utreda 
möjligheterna till att bygga ett fotbollskluster/idrottskluster 
på Sjöängens BP. Ytan ligger, som vi tidigare framfört, på 
ett bra geografiskt område med goda trafikförbindelser 
endast nio minuter med pendeltåg från centralstationen i 
Stockholm. I idrottsförvaltningens svar står det att 
byggnationen av ett kluster på Sjöängen kan göra att 
idrottsplaner på andra ställen i staden måste prioriteras 
bort. Det måste ständigt prioriteras bland 
idrottsanläggningar men framförallt är den en fråga om hur 
mycket pengar man budgeterar för idrottsplatser.  
  
Sjöängen är en plats Centerpartiet har budgeterat för i sin 
budget för 2024 då vi anser att det här är en viktig 
investering för idrotten i Stockholm då det behövs en större 
idrottsplats för t.ex. turneringar och cuper. Vi vill dessutom 
inte bara göra det till ett fotbollsfält utan har även avsatt 
pengar för friidrottsytor. Detta skulle skapa ett levande 
idrottskluster med en blandning av sporter och vara ett rejält 
tillskott inom framförallt stadsdelsområdet Hägersten-Älvsjö 
men också för hela staden. 
  
Sjöängens BP ingår idag i utvecklingsområdet för Älvsjö. 
Om det eventuellt går att bygga bostäder, kontor eller andra 
byggnader på plats så bör det även gå att bygga ett 
idrottskluster. Vi kan inte annat än att beklaga att inte 
vänstermajoriteten har samma ambition när det kommer till 
idrottslivet i Stockholm som tidigare majoritet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1347053 (Godkänd - R 1) Svar på motion om att bygga 
Stockholms största fotbollsområde i Älvsjö 2023-10-04 

 IDF 2023/2284-1.1 Motion om att bygga Stockholms största 
fotbollsområde i Älvsjö  
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§ 11 
Motion om att bygga ett kallbadhus i Hammarby sjö, KS 
2023/772  
IDF 2023/2274 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Heinonen m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie Helena Fjällås (MP), Hanna Wistrand (L), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

  
2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
1. Att idrottsnämnden tillstyrker motionen 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Vattnet är en stor del av Stockholm. Centerpartiet vill 
tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden 
och ta vara på de outnyttjade möjligheter som finns. Dels 
med fler strandbad, dels med vattennära broar, badflottar, 
badstegar och soldäck. Centerpartiet vill också skapa fler 
och bättre bad- och kallbadsmöjligheter i Stockholms olika 
stadsdelar och har därför föreslagit ett kallbadhus i 
Hammarby sjö vid Hammarby Sjöstad. En plats där det idag 
inte finns några officiella badmöjligheter.  
  
Vänstermajoriteten har en aktivitet i sin budget för 2024 att 
trafiknämnden ska i samarbete med kommunstyrelsen, 
exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, 
idrottsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, stadsdelsnämnderna och 
Stockholms Hamn AB samordna inrättande av fler 
bryggbad, strandbad, plaskdammar och vinterbadplatser 
med möjlighet till bastubad samt utreda funktion, 
stadsövergripande samordning och ansvarsfördelning för 
dessa. Denna aktivitet skapar en förvirring i vem det är som 
ska fullfölja ansvaret för att skapa fler badmöjligheter i vår 
stad. Idrottsnämnden står dock med som en av de 
ansvariga nämnderna och kan inte därför hävda att det inte 
är en fråga för idrottsnämnden att fortsatt utreda. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1347057 (Godkänd - R 1) Svar på motion om att bygga ett 
kallbadhus Hammarby sjö 

 IDF 2023/2274-1.1 Motion om att bygga ett kallbadhus i 
Hammarby sjö  
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§ 14 
Förvaltningen informerar  
Förvaltningen informerar om status på Mälarhöjdens IP och det 
trygghetsarbete som gjorts i dialog med stadsdelen, föreningarna i 
området och andra berörda förvaltningar och kommunpolisen. 
 

Sida 19 (22)



Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-10-24 

§ 15 
Övrigt  
Skrivelse från C, L och M 
Skrivelse om tappade tider 
  
Många olika idrotter och föreningar har hört av sig gällande vad 
man kallar förlorade tider och vi skulle vilja att förvaltningen 
redogör hur många föreningar som har bokade tider inomhus, dvs 
idrottshallar, ishallar mfl, som tappat tider jämfört med föregående 
säsong. 
  
Vi ser detta som en effekt av pandemin där många idrotter 
förlorade medlemmar och aktiva. Under året som gått har 
föreningarna arbetat upp sina medlemsantal igen och står då inför 
faktum att man inte får tillräckligt med tider för att bedriva sin 
verksamhet som nu ligger på den tidigare nivån genom bra 
föreningsarbete. 
Det inflexibla fördelningssystemet som ligger straffar här föreningar 
som har en god verksamhet, särskilt mindre föreningar som är har 
en mer utsatt situation. För att få en bättre bild av hur denna 
situation har uppstått behöver vi få statistik så att vi på bästa sätt 
kan hjälpa våra föreningar att bedriva sina verksamheter.  
Fördelningssystemet är utvecklat för att minimera risk för fusk, men 
när föreningar hamnar i kläm på grund av en extrem situation som 
pandemin var, eller vill börja med verksamhet som de inte haft 
tidigare för barn, så fungerar systemet motverkande och hindrar 
Stockholms föreningsliv från att utvecklas. Det i sin tur leder till 
färre aktivitetstillfällen för Stockholms barn och unga. Alla förlorar. 
Med anledning av detta vill vi uppdra åt idrottsförvaltningen att 
redogöra för följande: 

1. Hur många föreningar som har bokade tider inomhus, dvs 
idrottshallar, ishallar mfl, som tappat tider jämfört med 
föregående säsong. 

2. Redogöra för hur förvaltningen arbetar för att minimera 
risken för föreningar hamnar i kläm vid extrema situationer. 

  
Skrivelse från C, L och M 
Skrivelse innebandyns situation 
  
Vi har fört samtal med Stockholms innebandyförbund samt ett antal 
innebandyföreningar. Deras situation är mycket svår, vi har redan 
lagt en skrivelse gällande att förvaltningen frångått principen om 
tider i block som är en av de många saker som försvårar för 
innebandyn att bedriva sin verksamhet. 
  
Innebandyn upplever sig diskriminerade gällande tider. Pandemin 
slog mycket hårt mot innebandyn som förlorade många spelare till 
fotbollen som kunde fortsätta sin verksamhet.  
Man har dock börjat återhämta sig men då slår det inflexibla 
fördelningssystemet staden har undan fötterna för deras 
verksamhet. Se vår mer generella skrivelse om tappade tider. Ett 
annat exempel är Hammarbys damlag som fick tacka nej till 
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Allsvenskt spel då detta elitlag inte fick mer än 2 st träningstider i 
veckan av staden. 
  
Innebandyns situation är dock svårare än så. Som sport har man 
precis som ishockeyn spel med sarg som tävlingsform. Sargen 
spelar en mycket viktig roll i båda sporterna som den 6:e spelaren 
på plan. Förvaltningen hävdar att Innebandyförbundet har godkänt 
att ungdomar ska spela utan sarg fram tills de är 13 år. Detta 
stämmer inte enligt förbundet. De skulle aldrig gå med på något 
som så hög grad gör att Stockholms innebandyungdom kommer 
efter i sin idrottsliga utveckling jämfört med resten av Sverige. 
Detta är ett problem som måste åtgärdas och vi ser framför oss en 
handlingsplan för att komma framåt i denna för sporten så viktiga 
fråga. 
  
Ett annat återkommande problem som blivit mycket värre sedan 
principen om blockbokningar frångåtts är handbollsklister på 
spelplanen. Både träningar och matcher får ställas in då framför allt 
skaderisken för målvakterna blir mycket hög. Bollen, skor och 
kläder fastnar i klistret och dyr målvaktsutrustning förstörs. 
Innebandyn upplever sig förfördelade då det är olika regler för hur 
mycket man bör städa upp efter sig mellan de olika idrotterna. 
  
Då uppfattningen är att handbollen inte behöver ta bort sitt eget 
klister, eftersom inget vite utgår, torde detta ansvar ligga på 
förvaltningen. Precis som i ishall bör alltså handbolls-träningen 
avslutas i tid innan nästa bokning för att ge tid åt förvaltningen att 
rengöra spelplan. I ishall spelar man inte mer än 50 minuter för att 
hinna spola isen mellan träningar. Att städningen inte fungerar är 
ett problem som inte kan accepteras. 
  

1. Vi vill få svar på hur fördelningen av tider till innebandyn 
såg ut förra året och i år 

2. Vi vill veta hur förvaltningen tänker lösa det sportsliga 
dilemmat med 13års gräns för sargspel  

3. Vi vill få en handlingsplan för hur klisterproblematiken ska 
lösas 

  
Skrivelse från SD 
Solceller på Ishallen Farsta IP 
  
Frågor gällande installationer av solceller: 

 Kommer förstärkningarna av ishallens tak för att klara 
belastningen av solceller medföra ökade kostnader utöver 
de som blir om man endast genomför de nödvändiga 
åtgärderna för att möta de nya ålagda kraven på hållfasthet 
för snö, och i så fall hur stora kostnader då? 

 Vilka resultat kommer att uppnås ur perspektiv av 
kostnadsbesparing och  utsläppsreducering relaterat till 
installation av solceller på taket? 

 Inom vilket tidsperspektiv förväntas installationen av 
solceller kunna räknas hem, detta speglat mot ekonomi och 
utsläppsreducering? 
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 Till vad avses energin från solcellerna användas? 
 Hur fördelas effektuttaget över året? 

  
Beslut 
Idrottsnämndens beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
  
  
Information om Göta Traneberg 
Förvaltningen informerar om den pågående dialog som sker med 
föreningen Göta Traneberg, angående den kompensation som 
föreningen yrkar till Mossen Hockey AB för intäktsbortfall på grund 
av nolltaxa. Förvaltningen har bokat ett möte med föreningen nästa 
vecka för fortsatt dialog. 
  
Hanna Wistrand (L) har på grund av jäv inte deltagit eller närvarat 
i handläggningen av ärendet. 
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